

# 國立中興大學激勵年輕優秀人才獎助要點

## National Chung Hsing University Guidelines for Incentivizing Outstanding Young Talent

110.11.24 第 444 次行政會議訂定

111.8.31 第 450 次行政會議修正通過(第 3 點)

111.11.30 第 451 次行政會議修正通過(第 2 點)

一、為激勵校內高研究潛力優秀年輕學者，持續提升研究能量，特訂定「國立中興大學激勵年輕優秀人才獎助要點」(簡稱本要點)。

1. To encourage outstanding young scholars with high research potential within the university and to continuously enhance research capacity, the “National Chung Hsing University Guidelines for Incentivizing Outstanding Young Talent” (hereinafter referred to as “these Guidelines”) are established.

二、經費來源：

(一) 教育部「高等教育深耕計畫」或校務基金自籌經費。

(二) 醫學院依校級「教學研究合作協議書」聘任之人員所需經費應由雙方協議經費支應。

### 2. Source of Funding:

(1) Ministry of Education's "Higher Education Sprout Project" or self-raised funds from the university's operational fund.

(2) Expenses required for personnel employed under the "Teaching and Research Cooperation Agreement" at the College of Medicine should be jointly covered by both parties through mutual agreement.

三、申請資格申請人須為年齡四十五歲(含)以下專任教師，曾獲得以下獎項之一：

(一) 國家科學及技術委員會吳大猷先生獎

(二) 國家科學及技術委員會哥倫布計畫

(三) 國家科學及技術委員會愛因斯坦培植計畫

(四) 國家科學及技術委員會 2030 跨世代年輕學者方案

(五) 教育部玉山青年學者

(六) 國家科學及技術委員會傑出研究獎

(七) 中央研究院年輕學者研究成果獎

(八) 國內、外其他著名學術獎

女性四十五歲前曾有生育事實者，每生育一胎得延長二歲，但應檢附相關證明文件。

### 3. Eligibility:

Applicants must be full-time faculty members aged 45 or younger and have received at least one of the following awards:

- (1) Wu Ta-You Memorial Award from the National Science and Technology Council (NSTC).
- (2) Columbus Program of the NSTC.
- (3) Einstein Cultivation Program of the NSTC.
- (4) 2030 Cross-Generational Young Scholar Program of the NSTC.
- (5) Yu-Shan Young Scholar Award from the Ministry of Education.
- (6) Outstanding Research Award from the NSTC.
- (7) Young Scholar Research Achievement Award from Academia Sinica.
- (8) Other prestigious academic awards from domestic or international institutions.

Female applicants who have given birth before the age of 45 may extend the age limit by 2 years per child, provided relevant proof documents are submitted.

#### 四、申請補助經費及項目：

- (一) 本計畫經費以補助申請者向校外單位申請全額補助，而只獲部分補助經費之差額；補助項目為儀器、圖書與電子資源等研究設備費，本經費至多以二百萬元為補助上限。每年度補助經費由審查會議依當年度相關經費額度及本校可提供之資源於上限範圍內調整之。
- (二) 每人補助以一次為限。

### **4.Application for Subsidy Funding and Items:**

#### **(1)Scope and Amount of Subsidy:**

This program provides funding to cover the shortfall when an applicant applies for full funding from an external organization but only receives partial funding. The subsidy covers expenses for research equipment such as instruments, books, and electronic resources. The maximum subsidy amount is NT\$2 million. Each year, the actual subsidy amount will be adjusted by the review committee based on the available funding for the year and the resources the university can provide, within the maximum limit.

#### **(2)Application Restrictions:**

Each applicant is limited to one subsidy application.

#### 五、申請資料：

- (一) 計畫申請書。
- (二) 申請人提出申請時應明列擬申請補助之項目、金額，及其他單位(如校外單位、申請單位本身或其上級單位)補助該申請案之金額及證明文件。

### **5. Application Materials:**

#### **(1)Project Application Form:**

Applicants must submit a completed project application form.

## **(2)Details of the Subsidy Request:**

When applying, the applicant must clearly specify the items and amount of the subsidy requested, as well as the amount of funding provided by other units (such as external organizations, the applicant's unit, or its supervisory unit). Proof of funding from these sources must also be submitted.

## 六、申請作業：

- (一) 受理時間為每年三月一日前，經費執行期限依本校主計室及教育部高教深耕計畫規定辦理。
- (二) 申請人請依序檢附申請資料紙本一式一份（雙面印刷並簡易裝訂，請勿膠裝）及電子檔，於申請截止收件日期前送研發處，逾期不予受理。

## **6. Application Procedures:**

### **(1)Application Deadline:**

Applications are accepted annually before March 1. The execution period for the funding will follow the regulations set by the university's Office of Accounting and the Ministry of Education's Higher Education Sprout Project.

### **(2)Submission Method:**

Applicants must submit one hard copy of the application materials (double-sided printing and simple binding; please do not use adhesive binding) along with an electronic file. All materials must be submitted to the Office of Research and Development before the application deadline. Late applications will not be accepted.

## 七、審查作業：

由研究發展處學術經費補助審查會議進行評選，須經二分之一以上成員出席始得召開。評審重點如下：

- (一) 符合第三點各款資格及相關證明文件。
- (二) 申請書所擬之預期成果及效益評估之可行性及發展性。

## **7. Review Process:**

The selection process is conducted by the Academic Funding Subsidy Review Committee of the Office of Research and Development. The review meeting requires the presence of more than half of the committee members to proceed.

### **Key Review Criteria:**

**(1)Eligibility and Supporting Documents:**

The application must meet the qualifications specified in Section 3, with all relevant supporting documents provided.

**(2)Expected Outcomes and Feasibility:**

The feasibility and development potential of the proposed outcomes and benefit assessments in the application form will be evaluated.

八、評估成效：

獲獎教師在申請核准隔年三月一日前，應繳交研究設備購置狀況說明至學術經費補助審查會議，並於三年繳交書面績效報告。

**8. Evaluation of Effectiveness:**

Awarded faculty members must submit a report on the status of research equipment purchases to the Academic Funding Subsidy Review Committee by March 1 of the year following the award. Additionally, a written performance report must be submitted within three years.

九、本要點經行政會議通過後公告施行，修正時亦同。

**9. Implementation and Revisions:**

These guidelines will be implemented after approval by the Administrative Meeting and will be announced accordingly. Any revisions to the guidelines will follow the same procedure.